



裘錦秋中學(屯門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2025-2026/077 中五級多元學習周學習活動

敬啟者：

為了讓同學能夠在實際環境中結合多個學習領域的知識、能力、態度及價值觀進行學習，本校將於二零二五年十二月九日至十二日為中五級同學舉辦「多元學習周」活動。是次多元學習周將配合教育局公民與社會發展科的內地考察，研習主題為「福建經濟發展及海上絲路內地考察」。

由於內地考察是公民與社會發展科課程的重要組成部分，根據教育局規定，所有中五級學生必須參加內地考察。回程後，學生需根據考察所得及反思進行專題研習，並以個人名義向學校提交報告，以符合課程要求。未能完成者，將被視作未完成高中公民與社會發展科課程。

本校已接獲教育局承辦機構通知，現屆中五級學生將於 2025 年 12 月 9 日至 12 日參加福建經濟發展及海上絲路內地考察，詳情如下：

日期	2025 年 12 月 9 日至 12 日
活動地點	福建
集合日期及時間	12 月 9 日上午 7:15
集合地點	西九龍高鐵站 B1 層 Starbucks
解散日期及時間	12 月 12 日傍晚 7:15
解散地點	高鐵站 B2 層出閘口
領隊安排	本校會依照教育局《戶外活動指引》派出老師隨隊照顧同學
團費	全免 (由香港教育局全數資助全額團費，費用包括參訪活動、膳食、住宿、交通，以及基本的團體綜合旅遊保險。)
備註	1. 為儘早安排行程，請於十月二十二日繳交回鄉證及身份證副本。 2. 家長須確保貴子弟的回鄉證於是次內地考察回港前仍有效。 3. 學生必須出席所有與內地考察相關的活動，包括團前簡介會及團後分享會。 4. 考察期間學生須攜帶學生證、身份證及回鄉證。 4. 若在出發前要求退出，退出的學生須支付因退團而產生的額外費用，教育局亦可能撤銷對該學生的資助，該學生因而須支付相關團費及額外的退團費用。 5. 家長可因應需要，為貴子弟購買額外的個人綜合旅遊保險，以應對突發事件，例如：縮短行程、行李及個人物品損失等。

如有查詢，請致電 2461 1555 與梁妙珠老師或金浩暉副校長聯絡。



裘 錦 秋 中 學 (屯 門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

此致
貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二五年十月十五日



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Parent Circular 2025-2026/077
S5 Diverse Learning Week Learning Activities

Dear Parents,

To enable students to integrate knowledge, skills, attitudes, and values from various learning domains in a practical environment, our school will organize a "Diverse Learning Week" for S5 students from December 9 to 12, 2025. This Diverse Learning Week will align with the mainland study tour for the Citizenship and Social Development (CSD) subject under the Education Bureau, focusing on the theme: "Fujian Economic Development and the Maritime Silk Road Mainland Study Tour."

As the Mainland study tour is an essential component of the CSD curriculum, all S5 students are required to participate in accordance with the Education Bureau's regulations. Upon return, students must complete a project-based assignment based on their reflections and findings from the tour and submit a report to the school individually to fulfill the course requirements. Failure to complete this assignment will be regarded as not meeting the CSD curriculum requirements for senior secondary education.

Our school has been notified by the Education Bureau's service provider that the current S5 students will participate in the mainland study tour from December 9 to 12, 2025. Details are as follows:

Date	December 9-12, 2025
Location	Fujian
Study Content	Fujian Economic Development and the Maritime Silk Road Mainland Study Tour
Assembly Date & Time	December 9, 7:15 AM
Assembly Location	Starbucks, B1/F, West Kowloon High-Speed Rail Station
Dismissal Date & Time	December 12, 7:15 PM
Dismissal Location	Exit Gate B2, High-Speed Rail Station
Leadership Arrangements	Teachers will accompany the students in accordance with the Education Bureau's <i>Outdoor Activities Guidelines</i> .
Fee:	Free (Fully sponsored by the Hong Kong Education Bureau (includes visits, meals, accommodation, transportation, and basic group comprehensive travel insurance))
Remarks	1. To facilitate early arrangements, please submit a copy of your child's Home Visit Permit and ID card by October 22. 2. Parents must ensure that their child's Home Visit Permit remains valid until the return date of the Mainland study tour. 3. Students must attend all activities related to the Mainland study tour, including pre-tour briefings and post-tour sharing sessions. 4. During the tour, students must carry their student ID card, ID card, and Home Visit Permit. 5. If a student withdraws before departure, they will be required to cover any additional costs incurred due to the withdrawal. The Education Bureau may also revoke the sponsorship for the student, requiring them to pay the full tour fee and any additional withdrawal costs.



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

	6. Parents may, if necessary, purchase additional personal comprehensive travel insurance for their child to cover unforeseen circumstances, such as trip curtailment or loss of luggage and personal belongings.
--	---

For any inquiries, please contact Ms. Leung Miu Chu or Vice Principal Mr. Kam Ho Fai at 2461 1555.

Yours sincerely,

Chan Yuet Ping
Principal
October 15, 2025



裘 錦 秋 中 學 (屯 門)

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk
